



الجمهورية العربية السورية
Syrian Arab Republic

H.E Ambassador Milad ATIEH
Permanent Representative of Syrian Arab Republic
To the OPCW
Sub item (6-e): Addressing the Threat from Chemical
Weapons Use
(Russia)
9-12 July 2024

Please Check Against Delivery

Mr Chairperson,

We have followed the statements of the States Parties on this subject, and unfortunately they all direct false accusations against Russia, just as in the Syrian case. My delegation would like to point out the following facts:

Firstly - The Russian Federation is at the forefront of the States Parties to the Chemical Weapons Convention that have adhered to the provisions of the Convention and is one of the most committed to implementing the decisions of the Organization's policy-making organs, and Russia's history confirms this well-established fact.

Secondly - During the years 2023 and 2024, and proactively, the Permanent Delegation of the Russian Federation to the Organization warned of the intention of Western countries, in agreement with the Ukrainian government, to carry out provocations involving the use of toxic chemicals in order to hold the Russian Federation accountable for these crimes later. The accusations leveled were then promoted through multiple media sites, including the Internet. The Technical Secretariat was provided with a lot of information about these deliberate provocations.

Thirdly - Since the 103rd Session of the Executive Council until now, Russia has provided everything that was required of it in response to the

questions that were directed by the Federal Republic of Germany, and at the same time it has not received answers to its questions that it directed to Germany and the other countries that joined it. Russia categorically confirmed that Russian forces did not use riot control agents (RCA's) in the special military operation. Russia called on Western countries to stop relying on open sources to make false accusations against Russia.

Fourthly - Russia has provided sufficient evidence of the involvement of Ukrainian forces in fabricating incidents of the use of chemical weapons, as well as the actual use of these weapons against Russian forces and civilians in eastern Ukraine, with the support of some Western countries, moreover, Russia has provided evidence of the United States and some Western countries supplying Ukraine with those toxic substances so they can make false accusations against Russia.

Fifthly - We note that the 11 countries that joined Germany in its latest Note are the same countries that are inflaming the situation in Ukraine and preventing any agreement from being reached that could lead to an end to the current situation there and that would remove the legitimate concerns related to Russian national security. This note relies on open sources and explicitly accuses Russia of violating the Convention and of using RCA's as a means of war against Ukrainian forces.

Finally, Western countries direct the same false accusations against Russia that they do against Syria. The same countries that make these accusations against Russia without any evidence have been working for nearly two years to fuel the war against Russia and fabricate pretexts to target and harm it. Western countries have become accustomed to following this approach against my country, Syria, from 2011 until now, and they are reusing it against Russia now as well.

Thank you and I hope that this statement will be considered a document of the 106th session of the Executive Council and published on the organization's Public Website and Catalyst.



الجمهورية العربية السورية
Syrian Arab Republic

بيان

السفير ميلاد عطية

المندوب الدائم لدى منظمة حظر الأسلحة الكيميائية

رئيس وفد الجمهورية العربية السورية

أمام الدورة المائة وستة للمجلس التنفيذي

البند الفرعي (6-هـ): التصدي للتهديد الناشئ عن

استخدام الأسلحة الكيميائية- الاتحاد الروسي

9-12 تموز 2024

H.E Ambassador Milad ATIEH

Permanent Representative of Syrian Arab Republic

To the OPCW

Subitem (6-e): Addressing the threat from chemical weapons use

9-12 July 2024

الرجاء المراجعة أثناء الإلقاء

السيد الرئيس،

لقد تابعنا ما جاء في بيانات الدول الأطراف حول هذا الموضوع، للأسف جميعها توجّه اتهامات باطلة ضد روسيا، كما في الحالة السورية تماماً. ويود وفد بلادي الإشارة إلى الحقائق التالية:

أولاً- الاتحاد الروسي هو في مقدمة الدول الأطراف في اتفاقية الأسلحة الكيميائية التي التزمت بأحكام الاتفاقية ومن أكثرها التزاماً بتنفيذ قرارات أجهزة صنع السياسات في المنظمة، وتاريخ روسيا يؤكد هذه الحقيقة الراسخة.

ثانياً- خلال عامي 2023 و 2024، وبشكل استباقي، حذرت المندوبية الدائمة للاتحاد الروسي لدى المنظمة من نية الدول الغربية بالاتفاق مع الحكومة الأوكرانية، القيام باستفزات تنطوي على استخدام مواد كيميائية سامة من أجل تحميل الاتحاد الروسي مسؤولية هذه الجرائم فيما بعد. وجرى الترويج لهذه الاتهامات عبر مواقع إعلامية متعددة، بما في ذلك مواقع الإنترنت. وتم تزويد الأمانة الفنية بالكثير من المعلومات حول هذه الاستفزات المتعمّدة.

ثالثاً- ومنذ الدورة الـ 103/ للمجلس التنفيذي وحتى الآن، قدمت روسيا كل ما هو مطلوب منها رداً على الأسئلة التي تم توجيهها من قبل جمهورية ألمانيا الاتحادية، وبذات الوقت لم تتلق إجابات على أسئلتها التي وجهتها إلى ألمانيا والدول الأخرى التي انضمت لها. وأكدت روسيا بشكل قاطع عدم استخدام القوات الروسية لوسائل مكافحة الشغب في العملية العسكرية الخاصة. وطالبت روسيا الدول الغربية التوقف عن الاعتماد على مصادر مفتوحة لتوجيه اتهامات باطلة ضد روسيا.

رابعاً- لقد قدمت روسيا الدلائل الكافية على تورط القوات الأوكرانية بفبركة حوادث استخدام أسلحة كيميائية، وكذلك استخدام فعلي لتلك الأسلحة ضد القوات الروسية والمدنيين في شرق أوكرانيا، بدعم من بعض الدول الغربية، بل وأكثر من ذلك، تقديم الأدلة على تزويد الولايات

المتحدة الأمريكية وبعض الدول الغربية لأوكرانيا بهذه المواد السامة لتوجيه الاتهامات الباطلة ضد روسيا.

خامساً- نلاحظ أن الدول الـ 11/ التي انضمت إلى ألمانيا في مذكرتها الأخيرة هي نفسها الدول التي توجب الأوضاع في أوكرانيا وتمنع التوصل إلى أي اتفاق يمكن أن يفضي إلى انتهاء الوضع القائم حالياً في أوكرانيا، ويزيل المخاوف المشروعة التي تتعلق بالأمن القومي الروسي. وتُعيد هذه المذكرة الاعتماد على مصادر مفتوحة وتوجه اتهاماً صريحاً لروسيا بانتهاك للاتفاقية واستخدام القوات المسلحة الروسية عوامل (RCA) كوسيلة من وسائل الحرب ضد القوات الأوكرانية

أخيراً، تعمل الدول الغربية على توجيه نفس الاتهامات الباطلة ضد روسيا، وهي ذات الاتهامات الموجهة ضد سورية. ونفس الدول التي توجه هذه الاتهامات لروسيا من دون أي أدلة، تعمل منذ عامين تقريباً على تأجيج الحرب ضد روسيا وتلفيق الذرائع لاستهدافها وللإساءة إليها. لقد اعتادت الدول الغربية على اتباع هذا النهج ضد بلدي سورية منذ عام 2011 ولغاية الآن، وهي تُعيد استخدامه ضد روسيا الآن أيضاً.

أشكركم، وأرجو اعتبار هذا البيان وثيقة من وثائق الدورة الـ 106/ للمجلس التنفيذي ونشره على مواقع المنظمة والكاتليست.